
 

 

  

POLITIKERSPØRGSMÅL 

 

Spørgsmål nr.: 013-20, stillet af Christoffer Bus-

ter Reinhardt, Jacob Rosenberg og Line Ervol-

der – Det Konservative Folkeparti 

Politikerspørgsmål vedr. kameraovervågning i medicin-

rum på Nordsjællands Hospital 

En artikel i Politiken den 19. januar 2020 omhandler kamera i medicinrummet i 

Akutafdelingen på Nordsjællands Hospital (NOH). Kameraet er opsat pr. 17. 

december 2019 og filmer to skuffemøbler med medicin, der kræver særlig sik-

kerhed. 

Videooptagelserne opbevares i 30 dage af Center for Ejendomme. Center for 

Ejendomme har ansvaret for at sikre at alle forhold vedr. optagelser, opbeva-

ring af optagelser og sikkerhed i forbindelse opbevaring og sletning er i over-

ensstemmelser med gældende GDPR-regler. Ledelsen i Akutafdelingen vil 

kun få adgang til optagelserne, hvis der foreligger en konkret begrundet mis-

tanke. 

Det er desuden oplyst, at opsætningen af kamera i medicinrummet i Akutafde-

lingen er sket som et forebyggende tiltag. 

Der er tillige opsat et kamera, der filmer døren til medicinrummet på Akutklinik-

ken i Frederikssund efter tyveri af medicin, og der er opsat kamera i forbin-

delse med et medicinskab på dagkirurgisk afsnit, som følge af tidligere indbrud 

i dette skab. 

I denne forbindelse har vi disse spørgsmål: 

1. Vi er generelt bekymrede over denne tendens, hvor man overvåger 

personalet med video-optagelser. I andre sammenhænge (video-over-

vågning i gadebilledet) har der været rejst betydelig tvivl, om det har en 

forebyggende effekt (https://www.dr.dk/nyheder/indland/det-kriminal-

praeventive-raad-kameraer-stopper-naeppe-voldsmaend og 

https://www.dr.dk/drtv/se/debatten_-mere-overvaagning-mere-tryg-

hed_141256). Hvad er evidensen bag udmeldingen om, at det vil have 

en forebyggende effekt? 

2. Vil der blive en afrapportering til Regionsrådet efter en prøveperiode? 

3. Filmene gemmes i 30 dage. Hvis der sker en forkert medicinhåndte-

ring, som måske medfører dødsfald eller misbrug i øvrigt, vil det typisk 
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 Side 2  

opdages senere end 30 dage efter, det er foregået. I sagen fra Nykø-

bing, ville en 30 dages opbevaring da have ført til en lettere opklaring 

af sagen ved retten?  

4. Skal der indhentes samtykke fra den enkelte medarbejder til, at de bli-

ver video-overvåget (hvad siger loven på dette punkt)? 

5. Det er anført i redegørelsen til Regionsrådet, at medarbejderne er ori-

enteret, og at man har "drøftet" det med dem. Betyder det at de er 

enige i, at det er en god ide? 
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